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Dankuwel voorzitter. 

 

Beste kijkers en luisteraars, aanwezigen op de publieke tribune, pers, college en natuurlijk 

collega-raadsleden. Afgelopen zaterdag was de CDA-fractie Landsmeer vertegenwoordigd op het 

partijcongres van het CDA. Met trots zeg ik, een uitverkocht congres. Een samenkomst waarbij alle 

aanwezigen weer met enthousiasme en goede zin vooruitkijken naar een mooie gezamenlijke 

toekomst. Een partij die middenin de samenleving staat, en die omzien naar elkaar als fundament 

heeft. Ik quote vrijelijk uit de speech van Henri Bontenbal: 'Vrijheid is de mogelijkheid om het goede 

te doen, om iets goeds tot stand te brengen in je leven. Voor jezelf, voor anderen, voor de wereld.' 'De 

christendemocratie heeft dit altijd benadrukt.' 'Nederland heeft een hoopvol verhaal nodig, waar we 

samen de schouders onder kunnen zetten. Een verhaal dat niet het slechtste, maar het beste uit 

onszelf haalt.' 'Ons verhaal is het verhaal van een verantwoordelijke samenleving. Dat is een 

samenleving waarin vrijheid geen onverschilligheid betekent, maar de vrijheid om iets positiefs voor 

elkaar te krijgen, om het goede te doen. Dat is een samenleving waarin we werken aan sterke 

gemeenschappen.'  

En die sterke gemeenschap, die sterke gemeente, is waar we hier vanavond voor zijn 

samengekomen. Het CDA staat voor minder ik, en meer wij. 

  

Gemeentes moeten steeds meer doen met steeds minder geld. Een situatie die onhoudbaar is 

en afstevent op een regelrechte bestuursramp in gemeentelijk Nederland bij ongewijzigd beleid. Ons 

omliggende gemeentes hebben voor het jaar 2024 al miljoenen tekorten gemeld en de komende 

jaren lijkt dat niet minder te worden. Dat de situatie voor de gemeente Landsmeer de komende jaren 

ook uiterst penibel gaat zijn, blijkt uit de begroting 2025 die vandaag voorligt.  

 Hoewel het jaar 2025 nog net structureel sluitend is en daarmee acceptabel voor de Provincie 

in het kader van financieel toezicht, is er wel sprake van een reëel tekort voor het jaar 2025 van € 200 

duizend euro en opgeteld € 4,5 miljoen tot aan 2028. 

 De schrijnende conclusie van de huidige situatie is dat wij als gemeente steeds minder zelf 

invloed kunnen uitoefenen op waar we ons geld aan besteden. Juist door de ophoging van de taken 

door de landelijke overheid wordt het deel waarover de gemeente zelf kan beslissen tot het 

minimum beperkt. Dat komt tot uiting in de laatste pagina’s van de begroting waar het college een 

aantal ombuigingen of lastenverlagingen op bestaand beleid voorstelt die allemaal, stuk voor stuk, 

snijden in het kleine stukje vlees wat nog op de financiële botten zat.  



Bezuinigen op huisvesting van scholen, op jeugdzorg, de bibliotheek of het zwembad, dat zijn keuzes 

die gemaakt moeten worden als er vanuit de landelijke overheid geen financieel uitzicht wordt 

geboden. Het CDA vindt dit onbestaanbaar. Naast de oproep die het CDA al eerder heeft gedaan 

richting het college om via de VNG een zo luid mogelijk signaal af te geven dat dit niet zo verder kan, 

zullen wij ook via de partijlijnen in Den Haag kenbaar maken dat hier oplossingen voor moeten 

komen die verder reiken dan de invloedssfeer van onze eigen gemeente.  

 Toch moeten we de zaken waar we wel invloed op kunnen uitoefenen versneld gaan 

doorvoeren. Het CDA Landsmeer wil inzetten op extra verdienvermogen en ziet zeker kansen als het 

gaat om de reclamemast en resort de Breeck. Dit laatste omdat dit een structurele bijdrage van bijna 

400.000 euro kan leveren via de OZB en toeristenbelasting. Elke euro telt.  

 Het CDA dient vandaag samen met VVD en Lokaal Landsmeer een motie in waardoor we snel 

de discussie gaan voeren over extra verdienvermogen en een proces inrichten om te komen tot 

scherpe keuzes als we toch moeten bezuinigen. 

 Enige mate van positiviteit is te vinden in de recente ontwikkelingen op het gebied van de 

bestuurlijke toekomst. De gemeenteraden van Oostzaan, Wormerland en Landsmeer hebben 

gezamenlijk een stap naar voren gedaan en de wens uitgesproken om voor het einde van dit jaar 

duidelijkheid te hebben over een eventuele gezamenlijke toekomst. Dat is hoopgevend. Onderzoek 

moet nu uitwijzen hoe realistisch en haalbaar een gezamenlijke toekomst is. Als blijkt dat dat niet zo 

is, zullen er alternatieve keuzes gemaakt moeten worden.  

 Hoop putten wij ook uit het effect van het nieuw vastgelegde reglement van Orde voor de 

gemeenteraad. In het besturen van de gemeente Landsmeer heeft de gemeenteraad een cruciale rol 

en zou deze ook als voorbeeld moeten dienen voor de gemeente. We zetten daar stappen om 

efficiënter en effectiever te vergaderen. Hierbij moeten we het debat met elkaar echter niet 

schuwen.  

  Afrondend blijft het CDA Landsmeer hoop houden voor de toekomst. Hoop op vernieuwd 

inzicht vanuit de landelijke politiek, en hoop op invloed van onderop richting Den Haag. Hoop op 

versnelde duidelijkheid rondom de bestuurlijke toekomst. Als gemeenteraad moeten wij prioriteiten 

durven stellen en fatsoenlijk met elkaar omgaan, ten behoeve van die sterke gemeenschap, die 

sterke gemeente. Het CDA doet dat met minder ik, en meer wij.  

 

Ik dank u voor uw aandacht.  


